
Pagina 1 van 23 
 

 

 

 

 

 

 

Stichting Zoeterwoude Voor Elkaar 
 
 
 Jaarverslag 2021 
  



Pagina 2 van 23 
 

Hieronder geven wij je een inkijkje in het werk van onze vrijwilligers op de 

steunpunten 
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Zoeterwoude, februari 2022 

  

 

“Vrijdagmiddag om 13.30 uur: de telefoon. Ik hoor een damesstem. 
Mevrouw heeft een flyer gelezen en vraagt zich af of ZVE, iets voor 
haar kan betekenen. Haar broer is langdurig ziek en opgenomen in 
het ziekenhuis. Ze wil graag wekelijks bij hem op bezoek. Ze heeft 
geen auto en openbaar vervoer is moeilijk. In haar netwerk heeft zij 
niemand die met haar kan rijden.  Ik kan proberen een of meer 
vrijwilligers te vinden die bij toerbeurt met haar kunnen rijden. Van 
tijd tot tijd zullen we vragen hoe dit loopt.                                                                                  

Mevrouw gaat akkoord met het vergoeden van de kilometers. Ik 
benader een aantal vrijwilligers die zich opgegeven hebben als 
chauffeur. Nog geen uur later mailt iemand terug die wel wekelijks 
wil rijden voor een bepaalde periode.                                                

Leuk is het als ik na een aantal weken bij navraag teruglees dat de 
hulpvraag goed verloopt. Mevrouw en de vrijwilliger hebben leuk 
contact en mooie, waardevolle gesprekken tijdens de ritjes van en 
naar het ziekenhuis.                                                                                 Dit 
is één voorbeeld van de glimlachmomentjes bij het steunpunt.“ 
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Stichting Zoeterwoude Voor Elkaar, Jaarverslag 2021  
Het bestuur van Zoeterwoude Voor Elkaar biedt bij deze het verslag over 2021 aan. 
Dit is het zesde jaarverslag sinds de officiële oprichting.  

 
Onze doelstelling. 
Stichting Zoeterwoude Voor Elkaar heeft als doelstelling:  
Het bijeenbrengen van mensen met een hulpvraag en vrijwilligers die hulp aanbieden.  
Een praktijkvoorbeeld lees je op de binnenkant van het voorblad. 
 
De werkgroepen, die meedoen onder de paraplu van ZVE zijn: 

• Steunpunten (Dorp en Hoge Rijndijk) 

• Wonen en Woonomgeving, waaronder ook Schouw valt 

• Fietsmaatjes Zoeterwoude 
 
Samenstelling van het bestuur, ZVE-organisatie en de werkgroepen in 2020 
Samenstelling dagelijks bestuur: 
Voorzitter:     Jos Hiel en Ineke Hiel-Piët 
Secretaris:     Bob Hartlooper 
Penningmeester:    Linda Binnendijk  
 
Overige bestuursleden: 
Vice-voorzitter:    Rex Otten 
Vice-penningmeester:   Ton Rijnsburger 
PR-communicatie    Connie Vis  
Fietsmaatjes:     Hans van Polanen en Corry Rietdijk 
 
Vertegenwoordigers van de ZVE-werkgroepen in het bestuur: 
Steunpuntmedewerkers, welzijn en zorg: Rex Otten 
Wonen en woonomgeving:   Jos Atteveld 
Fietsmaatjes:     Corry Rietdijk en Hans van Polanen 
 
 

Bestuursactiviteiten 2021. 
Het jaar 2021 heeft als speerpunt gehad om een grotere naamsbekendheid te krijgen maar 

vooral om betrokkenen te informeren waar ZVE voor staat en wat ons aanbod kan zijn op 

een vraag. In dat kader hebben we alle zorgverleners in Zoeterwoude telefonisch benaderd 

of bezocht, zoals huisartsen, POH’s, alle fysiotherapeuten, Mensendieck therapeut en 

andere paramedici. Folders zijn uitgedeeld.  Ook zijn er folders neergelegd op locaties waar 

mensen ze mogelijk kunnen meenemen zoals de receptie van Emmaus, bibliotheken, etc. 

Coördinatoren van wijkverpleging zijn geïnformeerd over ons hulpaanbod. Op alle 

ledenadressen van de KBO en PCOB is een folder bezorgd over ZVE. Ook de geestelijke 

verzorgers zijn benaderd. De nieuwe bewoners van de appartementen bij Emmaus hebben 

een folder ontvangen in de brievenbus. We hopen dat dit gaat bijdragen aan meer 

naamsbekendheid. 

Er zijn nieuwe vrijwilligers gevonden voor het steunpunt en voor personenvervoer.  
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Contacten met andere welzijnsorganisaties 
Van de onderstaande welzijnsorganisatie volgen wij de vergaderingen en voeren wij met de 

contactpersonen overleg over acties.  

In 2021 is Greetje Noordman, welzijnscoach bij de gemeente, opgevolgd door Connie van 

Seggelen. 

De sociale kaart, een hulpmiddel voor hulpverleners en dus ook voor de steunpunten, is 

klaar en biedt een overzicht van de vele organisaties in Zoeterwoude. Input is door ons 

geleverd.  

Informeel Zorg Overleg (IZO) 

Dit overleg wordt georganiseerd door Lisette Hart (Kwadraad). Dit overleg heeft als doel om 

informatie uit te wisselen tussen Emmaus, Swetterhage (Gemiva), medewerkers Welzijn en 

Mantelzorg van Gemeente Zoeterwoude én ZVE om projecten af te stemmen.  De 

werkgroepen: Welzijnsbezoeken, Dementievriendelijk Zoeterwoude, en de nieuwe 

werkgroep Eenzaamheid vallen hieronder. Thema’s als werving vrijwilligers, slecht 

functioneren van de regiotaxi, vrijwilligerseducatie en waardering vrijwilligers en 

mantelzorgers zijn enkele van de onderwerpen die ook wij aandragen c.q. ondersteunen.  

Steunpunten bij De Buren en in de Eendenkooi 

Het steunpunt ZVE Dorp is onderhuurder bij De Buren en dit loopt goed. Door Corona zijn we 

lang dicht geweest. Gelukkig komen veel vragen per mail of telefonisch binnen en konden de 

steunpuntmedewerkers van huis uit doorwerken. Lastig was dat de internetverbinding bij de 

Eendenkooi gedurende drie maanden verstoord is geweest. Het blijkt, dat de 

steunpuntmedewerkers graag als koppel samenwerken op een steunpunt.  

Welzijn op recept 

Dit project loopt nog steeds maar matig, omdat een van de huisartsen in Zoeterwoude geen 

aandacht voor ZVE had. Met de nieuwe huisarts in het dorp wordt contact opgenomen na de 

inwerktijd.  

Buurbook 

ZVE publiceert zoveel mogelijk op Buurbook. Wij denken dat het nog te weinig wordt 

geraadpleegd.  

Werksessies Burgerparticipatie 

Het Handvat Participatie is gemaakt. Verdere stappen zijn ons niet bekend.   

Samen Gezond Zoeterwoude 

Samen Gezond Zoeterwoude is een platform voor iedereen over gezondheid. Deelnemers 

komen uit verschillende organisaties zoals kerk, politie, gemeente met als doel dat ze 

onderling naar elkaar kunnen verwijzen. Zo maakt men gebruik van elkaars netwerken. 

Welzijnsbezoeken 

De welzijnsbezoeken aan inwoners, de 75+ gesprekken, zijn na de zomer herstart.                  

Aan de hand van de enquêtes zijn overzichten gemaakt. De GGD werkt de resultaten uit met 

een onderscheid vóór corona en ná corona. Het rapport wordt in januari 2022 verwacht en 
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dan kan de klankbordgroep, waar ZVE inzit, bij elkaar komen. Indien directe opvolging naar 

geënquêteerden gewenst was, is dit gebeurd.  

 

Communicatie en PR 
 
Nieuwsbrieven 
De nieuwsbrieven worden verspreid onder onze vrijwilligers (interne contacten) en onze 
externe contacten waarmee we samenwerken of die een andere connectie met ons hebben. 

Via de nieuwsbrief proberen we o.a. vragen die niet zo makkelijk te vervullen zijn, toch te 
honoreren. Dit jaar was veel info in de nieuwsbrieven corona gerelateerd. 

In het afgelopen jaar zijn er 13 nieuwsbrieven uitgegaan.  

Website 
www.zoeterwoudevoorelkaar.nl  Informatie over onze missie, doelstelling, onze 
doelgroepen, contactinfo, publicaties, noem maar op, je vindt het op onze site. 

Facebook  
Via sociale media, facebook zijn in 2021 twee hulpvragen opgelost.  
Vaak worden deze hulpvraagberichten ook op andere pagina’s gedeeld, waardoor de 
betreffende informatie vleugels krijgt. 
Het aantal volgers van de Facebook-account bedraagt eind 2021: 360 (in 2020: 264). 
 
Buurbook 
ZVE publiceert informatie over ZVE en hulpvragen ook op Buurbook. 

 

Uit de steunpunten 
Ook het afgelopen jaar heeft ZVE weer te maken gehad met de coronapandemie. Het 

thuiswerken, waaraan een aantal steunpuntmedewerkers de voorkeur gaven, is goed 

verlopen.  

In mei is er een nieuwsbrief uitgegaan, waarin nieuwe vrijwilligers werd gevraagd t.b.v. 
wandelen en tuinwerkzaamheden. De vraag voor deze activiteiten steeg de afgelopen 
maanden. Via Facebook hebben enkele potentiële vrijwilligers zich hiervoor gemeld. 
 
In juni hebben drie steunpuntmedewerkers aangegeven te willen stoppen aan het eind van 
2021. In augustus is een vacature opgesteld en dankzij “mond tot mond”-reclame hebben 
drie kandidaten zich gemeld.  
 
Het steunpunt Rijndijk was in augustus telefonisch en per mail niet meer bereikbaar.  
Uiteindelijk was dit probleem in november opgelost en kon het steunpunt weer ‘fysiek’ 
open. 
 
In september kon ZVE enkele nieuwe vervoersvrijwilligers verwelkomen. 
 

http://www.zoeterwoudevoorelkaar.nl/
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In oktober is een bijeenkomst georganiseerd met alle steunpuntmedewerkers. Daar werd 
afscheid genomen van drie medewerksters en zijn drie nieuwe steunpuntmedewerkers 
verwelkomd. 
 
Overzicht hulpvragen 2021 

 
 

Toelichting: 
Aanvraag hulp bij uitzetten fietsroute t.b.v. Ouderen (gemeente). Verwezen naar div. 
Sites. 
In juli kwam een hulpvraag binnen via Activite. Het betrof zolderopruiming (o.a. 
Administratie). Deze vraag is door de familie overgenomen. 
In september is vervoer aangevraagd naar dagbesteding (Topaz) in Leiden.   
Hieraan kon ZVE geen invulling geven. WMO heeft dit opgelost.  
 
Opvallend is het stijgend aantal aanvragen via de welzijnscoach (14x) en WMO (3). 
In totaal zijn er 2 aanvragen binnengekomen die door de vrijwilligers 2x per week 
worden uitgevoerd. Tevens worden 3 hulpvragen die wekelijks ingevuld. Drie 
aanvragen zijn doorlopend. 
 
Er zijn in totaal 60 aanvragen in 2021 gehonoreerd. Enkele vragen zijn doorverwezen 
of konden niet door ZVE worden uitgevoerd. 

 

 Jan Feb Mrt Apr Mei Jun Jul Aug Sep Okt Nov Dec 

Categorie             

Boodschap  1   1      2  

In en om 
huis 

 1    1  1  1  1 

Vervoer  2 2     1 1 1 1  

Computer 1 3     1 1 2 1 1 2 

Tuin  1 1 4 2 3  2 1  1  

Wandelen  1  3 2 1       

Gezelschap    2 1   1  1 1 1 

Fietsroute 
ouderen 

      1 1     

Uitje   1  1        

Diverse       1 1     
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Werkgroepen ZVE 
 

1. Werkgroep Wonen en Woonomgeving 
 
De werkgroep Wonen en Woonomgeving bestaat uit; 

- Joop Vreeburg, voorzitter 
- Jos Atteveld, secretaris 
- Rinus van Swieten 
- Peter Bos 
- Martijn Borst 
- Annet Driessen 

Zie voor verdere informatie het jaarverslag van de werkgroep. 
 

2. Werkgroep Fietsmaatjes.  
 

De werkgroep Fietsmaatjes bestaat uit; 
- Hans van Polanen, voorzitter 
- Corry Rietdijk, coördinator Zoeterwoude-dorp 

- Siska Wijnja, coördinator Zoeterwoude-dorp  
- Jan en Trudy Klingeler, coördinator Zoeterwoude-Rijndijk 

Zie voor verdere informatie het jaarverslag van de werkgroep. 

 

Slotwoord  

Zoeterwoude voor Elkaar heeft inmiddels een vaste plaats binnen de gemeente. Hoe groot 

de werkelijke behoefte is aan de diensten van ZvE blijft moeilijk te schatten. Enerzijds omdat 

moeilijk te achterhalen is hoeveel ‘verborgen vragen’ er leven, anderzijds omdat in een 

kleine gemeente zoals de onze, inwoners vaak een netwerk van buren en familie om zich 

heen hebben, die bijspringen als dat nodig is. 

Instellingen als Welzijnsgesprekken en Leefstijlakkoord kunnen misschien helpen bij het  
achterhalen van hulpvragen. 
De werkgroep Fietsmaatjes bloeit als nooit tevoren en de werkgroep Wonen en  
Woonomgeving leveren zinnige bijdragen. 
De bezetting van de organisatie staat als een huis. Zoeterwoude voor Elkaar gaat gewoon  
door. 
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Bijlagen: 

Bijlage 1: Financiën ZVE over 2021 

Deze jaarrekening omvat: 
A) Balans 2021  
B) Winst en verliesrekening 2021 plus Begroting 2022 
C) Verklaring kascommissie 
D) Meerjarenbegroting 2023-2026.  
 

 

 

A) Balans 2021: 
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B) Winst en verlies 2021 plus Begroting 2022: 
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C) Verklaring kascommissie 
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D) Meerjarenbegroting  
 
 

 
 
 
 

Samenvatting van de cijfers over 2021: 
- Fietsmaatjes heeft 71% van de begroting uitgegeven en 60% van de inkomsten ontvangen.  
- ZVE heeft 87% van de begroting uitgegeven en 47% van de inkomsten ontvangen.  
- Daarbij is afgezien van de gemeentelijke subsidie vanwege covid 19 en de goede financiële   
  positie. 
- In totaal is daardoor een negatief winst en verlies resultaat geboekt van € 6.976,-.  
- De reserve gegroeid van € 3.166,- naar € 5.993,-. Deze is bestemd voor de vervanging of  
  reparatie van de duo-fietsen en de accu’s. 
- Eind 2021 stond er in totaal € 15.545,- op de spaar- en betaalrekeningen. Hiervan voegen  
  we in het begin van 2022 weer een bedrag van € 2.576,- toe aan de reserve.  
- Het jaar 2022 starten we zo met een banksaldo van € 12.969,- en een reserve van € 8.569,-. 
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Bijlage 2 

Jaarverslag werkgroep Wonen en Woonomgeving 2021 

 

Samenstelling werkgroep 

De werkgroep Wonen en Woonomgeving bestaat uit; 

- Joop Vreeburg, voorzitter 

- Jos Atteveld, secretaris 

- Rinus van Swieten lid 

- Peter Bos, lid 

- Martijn Borst, lid 

- Annette Driessen, lid 

Activiteiten van de werkgroep 

Vergaderen 

De werkgroep is in 2021 twee maal fysiek bij elkaar gekomen in Ons Huis, daarnaast hebben  

we vier maal digitaal met elkaar vergaderd. 

Project toegankelijkheid appartementen voor senioren. 

Op verzoek van de gemeente Zoeterwoude hebben we een onderzoek uitgevoerd naar de 

toegankelijkheid van gebouwen met koopappartementen voor senioren.  

Bij dit onderzoek ging het erom te onderzoeken of ouderen met een lichamelijke beperking, 

al of niet gebruikmakend van een rollator of rolstoel, in staat waren de voordeur van hun 

woning zonder obstakels vanaf de ingang van het appartementencomplex aan de straatzijde 

te bereiken. 

De appartementencomplexen waarvoor we dit onderzoek uitgevoerd hebben zijn: 

- Vereniging van Eigenaren, Pinksterbloem 66 t/m 136 

- Vereniging van Eigenaren, Kerklaan 1A t/m 1G 

- Vereniging van Eigenaren, Soetenhof, Dr. Bouwdijkstraat 

- Vereniging van Eigenaren, Mooywoude, Stompwijkseweg 

- Vereniging van Eigenaren, Zuidwoude, Stompwijkseweg 

- Vereniging van Eigenaren, De Drie Koningen, Hoge Rijndijk 

- De Vereniging van Eigenaren, Residentie Veldzicht en Villa Loethe, Dr. Kortmannstraat 

heeft aangegeven dat er geen opname benodigd was, omdat de reeds aangebrachte  

voorzieningen, als voldoende werden ervaren. 
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In januari/februari 2021 zijn de rapporten besproken in de gemeenteraad van de gemeente 

Zoeterwoude. In maart 2021 heeft Joop alle brieven ontvangen die de gemeente stuurt naar 

de VVE besturen.  

De volgende verenigingen hebben gebruik gemaakt van de door de gemeente aangeboden 

subsidieregeling, en zijn door de werkgroep hierin begeleid. 

- Vereniging van Eigenaren, Pinksterbloem 66 t/m 136, waarbij de bestaande installatie 

is uitgebreid en verbeterd. 

- Vereniging van Eigenaren, Kerklaan 1A t/m 1G 

- Vereniging van Eigenaren, Zuidwoude, Stompwijkseweg 

Voor deze verenigingen van Eigenaren  is in 2021 een nieuwe update afgegeven van de 

reeds 2020 uitgebrachte offertes, waarna zij na goedkeuring van de gemeente Zoeterwoude 

in december 2021 / januari 2022 zelf opdrachten hebben verstrekt aan de diverse 

leveranciers , de uitvoering van de werkzaamheden zijn of worden spoedig uitgevoerd. 

Bij de goedkeuring voor uitvoering van de werkzaamheden is het subsidiebedrag zijnde 

49,9% van de investering uitbetaald aan de Verenigingen van Eigenaren, na uitvoering zal de 

eindafrekening plaatsvinden. 

De volgende Verenigingen van Eigenaren hebben, om voor ons onbekende redenen geen 

gebruik gemaakt van de door de gemeente Zoeterwoude aangeboden subsidieregeling  

- Vereniging van Eigenaren, De Drie Koningen, Hoge Rijndijk 

- Vereniging van Eigenaren, Soetenhof, Dr. Bouwdijkstraat 

- Vereniging van Eigenaren, Mooywoude, Stompwijkseweg 

Het voornemen is om het gehele traject nog te evalueren, waarna het evaluatierapport aan 

de gemeente wordt aangeboden. 

Passend Wonen 

Met dit project willen wij adviseren en helpen om zelfstandig wonende senioren en andere 

inwoners van Zoeterwoude, te helpen zoeken naar mogelijkheden om hun woning Indien de 

woonmogelijkheden niet meer passen bij hun gezondheidssituatie  

Hoe doen we dat? 

De werkgroep Wonen en Woonomgeving laat de Zoeterwoudse inwoners graag hun 

mogelijkheden zien en helpt ze daadwerkelijk op weg.  

Geen situatie of persoon is hetzelfde. 

1. Wij luister goed naar de wens of vraag. 

2. We denken met de inwoners mee over hun toekomst en woonomgeving. 

3. We stellen samen met de betreffende inwoners een passen advies op; gericht op de 

toekomst, de persoonlijke wensen en mogelijkheden. 
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4. Afhankelijk van het advies en de omvang van het project brengen wij de betreffende 

inwoners in contact met partijen die het proces verder kunnen begeleiden. De 

mensen kunnen ook besluiten hun project in eigen beheer te coördineren.  

Uitgevoerde activiteiten Passend Wonen. 

We hebben een brede bekendheid aan het project gegeven door de flyers te verspreiden 

onder allerlei organisaties in de gemeente Zoeterwoude t.w.: 

- Er zijn via het KBO boekje, wat maandelijks wordt uitgegeven 300 nieuwsbrieven over 

‘Passend Wonen’ verspreid onder de Zoeterwoudenaren die lid zijn van het KBO. 

- Er zijn een aantal werkzaamheden door onze werkgroep uitgevoerd die vallen onder 

de vroegere werkgroep Schouw. Een van de zaken die bij de gemeente onder de 

aandacht gebracht is de gevaarlijke kruising bij de Loethe en de Kortmannstraat. Het 

is daar ter plaatse een ingewikkelde situatie door o.a. het  verkeer wat van het 

parkeerterrein af komt en het ontbreken van een voetpad en het slechte uitzicht je 

daar wordt door de geldautomaat. Wat in het bijzonder opviel was dat er veel 

buurtgenoten aan de bel getrokken hebben bij de gemeente maar dat de 

verantwoordelijke ambtenaar er niets mee deed. 

- Samen met het CAS en de Stichting Samenscholing hebben we een brief aan het 

gemeentebestuur gestuurd om aandacht te vragen voor de bouw van 

seniorenwoningen liefst in de vorm van een ‘Knarrenhof’. Nog mooier zou het zijn om 

gezamenlijke projecten te realiseren voor ouderen en jongeren. 

- Daar waar mogelijk hebben we de politieke partijen in Zoeterwoude benadert om in 

hun plannen voor een nieuwe raadsperiode speciaal ook aandacht te besteden aan 

het ontwikkelen van plannen voor het realiseren van woningen voor ouderen en 

jongeren. 

- Via Lisette het Hart zijn de folders van Passen Wonen ook uitgedeeld aan de inwoners 

van Zoeterwoude die door de welzijnsbezoekers worden bezocht. 

- We hebben onze contacten met ambtenaren van de gemeente geëvalueerd en zijn tot 

de conclusie gekomen dat de communicatie en met name ook de burgerparticipatie 

op een aantal terreinen flink heeft ingeboet. Wordt dit veroorzaakt door corona? 

- Er zijn dit jaar weer een aantal. Woningscans Passend Wonen uitgevoerd.  

Evaluatie Passend Wonen 

Helaas zien we nogal eens dat er heel veel tijd door ons ingestoken wordt, maar het 

resultaat niet optimaal is. Het lag ook in de bedoeling inloopavonden in Zoeterwoude-dorp 

en Zoeterwoude Rijndijk te organiseren. Maar door de corona beperkende maatregelen  

hebben deze hebben we helaas op moeten opschuiven tot het moment waarop het mogelijk 

is weer bij elkaar te komen. 

In de werkgroep is afgesproken dat we zoveel mogelijk proberen om een techneut samen 

met een zorgexpert op gesprek te laten gaan bij inwoners die van ons een advies willen. 

Resumerend kunnen we stellen dat we energiek en boordevol plannen klaar stonden voor 

onze mede inwoners met een vraag op huisvestingsgebied. Gelukkig hebben we het 
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toegankelijkheidsproject goed tot uitvoering kunnen brengen. Voor de rest is het afwachten 

op betere tijden. 

Namens de werkgroep Wonen en Woonomgeving onderdeel uitmakend van de vrijwilligers 

organisatie Zoeterwoude voor Elkaar. 

 

Joop Vreeburg, voorzitter  
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Bijlage 3 

 
 

 

Jaaroverzicht Fietsmaatjes Zoeterwoude 2021 
 

Hart voor elkaar 

1. Inleiding 

 

Het jaar verliep toch weer anders dan gepland.  Wie rekende nog op een heel jaar met 

allerlei coronamaatregelen en beperkingen? Wij niet! 

De werkgroep Fietsmaatjes heeft zich, ook in overleg met “WIJdezorg” locatie Emmaus, 

gehouden aan alle opgelegde overheidsmaatregelen maar desondanks gedacht in 

mogelijkheden om het duofietsen doorgang te laten vinden. Wij menen in die actie te zijn 

geslaagd. 

 

Na opsomming van onze volgende activiteiten in 2021 concluderen wij  dat we trots te zijn 

op ons werk. Werk, dat verricht is door de inzet van talloze vrijwilligers die hun vrije tijd aan 

onze organisatie hebben gegeven.  Hartelijk bedankt. En onze gasten zijn u dankbaar voor 

uw inzet.  

Zij genieten “altijd met volle teugen”, zo is ons meerdere malen verzekerd.  

 

Graag nemen wij u mee op “onze fietstocht” door het verslagjaar 2021. 

2. Doelstelling en kernwaarden in de dagelijkse praktijk. 

Fietsmaatjes Zoeterwoude stelt zich ten doel om met mensen die niet meer zelfstandig 

kunnen fietsen, lekker naar buiten te gaan door samen met een vrijwilliger (fietsmaatje) te 

fietsen op een elektrisch ondersteunde duofiets. Het samen actief zijn, buiten bewegen en 

genieten! Het gaat dan om ouderen, mensen met een lichamelijke en geestelijke 

(tijdelijke)beperking of zieken. 

Fietsmaatjes wil daarmee de zelfredzaamheid, de lichamelijke èn geestelijke gezondheid 

bevorderen en een mogelijk isolement doorbreken of tegengaan.  
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Tevens willen wij de relatie tussen jong en oud verbeteren. Kortom, het welzijn van de gast 

(en het fietsmaatje) vergroten. En daarmee een cohesie in de wijk(en) entameren. 

Wij laten ons daarbij leiden door onze kernwaarden: met plezier, sociaal en professioneel 

(met een Zoeterwoudse maat)  bezig zijn. 

 

 

Hoe laat zich dit in de praktijk vertalen? Hoe mooi is het  om de fietsmaatjes en hun gast 

daarover zelf te laten vertellen over. Het is gerubriceerd in thema’s: 

2.1 Dankbaarheid 

Onze gast Han Ponneker zei: “Na een ongeluk had ik zes jaar geen fietspad meer gezien. En 

toen mocht ik plaatsnemen in de duofiets: een openbaring toen ik al die groene-hart-plekjes 

weer passeerde. Soms kon ik wel zingen van plezier als ik die stilte en wijdte weer 

onderging”. 

2.2 Gevoel 

Fietsmaatje Anneke: “De 85+ dame waarmee ik fiets, vindt het zo heerlijk dat ze de wind 

weer door haar grijze haren voelde gaan.” 

Of zoals de  92 jarige Harry het zegt: “Wij gaan ook veel door de binnenstad van Leiden 

ondanks de vele kinderhoofdjes. Ik geniet daar enorm van en heb er daar wel 2 wandelende 

nieren voor over. Ha, ha.” 

2.3. Doorzettingsvermogen 

Fietsmaatje Anneke beschrijft de belevenissen met haar dame: Zij klaagt nogal eens over het 

gegeven: wind. “Nu hebben we alweer tegenwind”, zegt de dame die de 80 jaar toch al 

gepasseerd is. “Nee, het is niet de wind maar het feit dat zij altoos stevig meetrapt waardoor 

wij die wind zelf veroorzaken.” 

Fietsmaatje Heleen zegt daarover: “Mijn gast bleef de hele rit stevig doortrappen. We 

hadden een flink tempo, daarom maar een extra lus erbij gefietst. Ze vertelde dat ze tegen 

haar kind ook nog weleens zei dat hij niet moest zeuren tijdens het fietsen. Maar 

doorzetten.” 

Fietsmaatje Ed kwam met de volgende anekdote: “Wij nemen elke keer, een beetje aan het 

eind van de rit, een kopje koffie. Ik wilde Harry (92) begeleiden van de duofiets naar de tafel 

waarop hij antwoordde: “Hallo, ik ben nog geen 100”.  Dat is toch lachen, plezier voor twee. 
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2.5 Samenvattend 

In dankbaarheid registreren wij bovenstaande opmerkingen . Het inspireert ons om op de ingeslagen 

door te gaan. De weg te plaveien om nog meer Zoeterwoudenaren te laten participeren in ons 

langlopend project.  

3. Duofietsen en stallingen 

In het gehele jaar beschikten wij over 3 duofietsen: 1 op de Rijndijk en 2 in het dorp. 

De bestaande situatie is in dit gehele verslagjaar bestendigd. 

 
 

 
 

De stallingsruimten in  het dorp bij “Emmaus” ( voor duofiets 1) en bij “Ons Huis”( voor 

duofiets 3) en bij Van Duivenvoorde Transport (voor duofiets 2) aan de Energieweg 29  (aan 

de Rijndijk) hebben het gehele jaar goed gefunctioneerd en voldoen optimaal aan onze 

wensen. 

 

Helaas kan de fiets aan de Rijndijk (nog) niet op zondag worden  gereserveerd en opgehaald 

omdat het pand en terrein van Duivenvoorde dan gesloten is. Tot op heden is er nog geen 

vraag van fietsers aan de Rijndijk om op zondag op pad te kunnen gaan. Als er (meer) vraag 

daarnaar komt, gaan we zeker naar een oplossing zoeken voor het kunnen fietsen op 

zondag.  

Wel kan door Rijndijkers natuurlijk één van de fietsen van het dorp worden gereserveerd. 

Maar ja, dat vraagt wat meer organisatie en moeite van het fietsmaatje. Wij kunnen ons dat 

voorstellen. 

4. Gasten, Fietsmaatjes en fietsritten 

Ook in 2021 hebben we, ondanks corona, op alle fronten een groei doorgemaakt. De cijfers 

laten het zien. 

4.1 Gasten 
Op 1 januari 2021  hadden wij 37 gasten op de lijst. Per 31 december 2021 is dit aantal 52. 

Voor het dorp zijn dit er 42 en voor de Rijndijk 10. In 2021 hebben we nieuwe gasten kunnen 

verwelkomen en zijn er ons helaas ook ontvallen. Met enkele specifieke acties gaan we 2022 

het  duofietsen stimuleren, in het bijzonder geldt dit voor het gebied aan de Rijndijk.  Wij zijn 

ervan overtuigd dat in dit woongebied veel mensen wonen die tot onze doelgroep behoren. 

4.2 Fietsmaatjes (inclusief 5 leden werkgroep) 
Start 1 januari 2021                 :     61 

Instroom 2021                          :     21  (8 vrouwen + 13 mannen) 

                                                     ------ 
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Subtotaal                                    :    82 

Uitstroom 2021                         : - 10  (6 vrouwen + 4 mannen) 

                                                       ----- 

Subtotaal                                     :  72 

“slapend”  gezet 2021               :  -7 (niet meer actief;  nog wel, met instemming, voorlopig in 

bestand) 

                                                     ------ 

Eindtotaal 31 december 2021 : 65  (26 vrouwen + 39 mannen) 

 

De uitstroom van Fietsmaatjes wordt met name veroorzaakt doordat de gasten van de 

fietsmaatjes niet meer kunnen fietsen vanwege beperking en ouderdom of door overlijden 

ons zijn ontvallen.  Veelal was er  sprake van een 1-op-1 relatie tussen het Fietsmaatje en de 

betreffende gast. 

 

 We zijn er trots op in 2021 21 nieuwe fietsmaatjes te hebben kunnen verwelkomen.  Het 

betekent o.i. dat de positieve naamsbekendheid èn het concept van  Fietsmaatjes een rol 

van betekenis spelen. 

 
 
4.3 Fietsritten 
Over het gehele jaar 2021 zijn 678 (netto) ritten van 2 uur geregistreerd. Ten opzichte van  

het jaar 2020 is dat een toename van 91. Toen hebben we er 587 genoteerd. Daarbij moet 

wel worden aangetekend dat “proefritten” voor fietsmaatjes èn gasten in beide jaren zijn 

meegeteld. Ook met deze groei zijn wij blij. 

 

Bijzonderheid om te vermelden is dat bruto 1288 reserveringen van 2 uur zijn gedaan en dat 

vervolgens in het systeem 610 reserveringen zijn geannuleerd. De annuleringen hebben te 

maken met: slecht(er) weer dan voorspeld was, de duofiets ingezet werd t.b.v. een 

evenement of activiteit zoals bijvoorbeeld “opening Kwiekroute” of op Wereld Alzheimerdag 

of doordat een defecte fiets vroegtijdig uit de roulatie is gehaald vanwege geplande 

reparatie. 

 

Wie zijn onze “recordhouders”, hebben de meeste ritten gemaakt? De registratie in het 

digitale agendasysteem geeft aan:  

1. Gastvrouw Emmaus (lees: vrijwilliger Joop v.d. Ploeg) met 171 ritten van 2 uur; 

2. Corry Rietdijk heeft 157 reserveringen van 2 uur op haar naam staan (inclusief “proefritten 

voor nieuwe gasten en fietsmaatjes); 

3. Jan Lelieveld met 116 reserveringen  van 2 uur. 
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De top 9 bestaat uit personen met meer dan 50 reserveringen. 

 

Het is zeker geen wedstrijd, de registratie levert veel informatie op. En daarmee kunnen we 

analyses maken van de piekuren en  –dagen. Meten = weten.  

5. Communicatie en media 

5.1.Digitaal agendasysteem “Het Rooster” 
Ook in 2021 hebben we met veel plezier gebruikt gemaakt van “Het Rooster”. Het in 2019 

geïntroduceerde  systeem voldoet aan de wensen van al onze fietsmaatjes. Mede doordat 

ook de servicedesk van WIJdezorg (“Emmaus”) toegang tot dit systeem heeft, kunnen alle 

reserveringen en “lege plekken” en reserveringen in de agenda  door de gastvrouwen 

worden gemonitord. In geval van nood kunnen zij in contact treden met één van de 

werkgroep leden. 

 

Van een enkel Fietsmaatje  kregen wij het verzoek een nieuw wachtwoord toe te sturen om 

opnieuw te kunnen inloggen. Er bereikte ons geen klachten over het systeem. Of anders 

gezegd: onze fietsmaatjes ervaren “het Rooster” als gebruiksvriendelijk en  is 24/7 

benaderbaar. 

 

Ook bestaat de mogelijkheid om op “het prikbord” korte berichten te plaatsen. Iedereen die 

inlogt krijgt snel een update van algemene informatie. Bijvoorbeeld dat een duofiets een dag  

niet te reserveren is vanwege een reparatie.  
 

 
 

 

Een heel handige functionaliteit in het digitale agendasysteem van “Het Rooster” is het  

kunnen versturen van berichten.  Met één druk op een knop kan de beheerder - met behulp 

van het e-mail bestand -  aan alle fietsmaatjes of een geselecteerde groep een bericht 

sturen.  

 Het verhoogt de efficiency van onze organisatie èn draagt bij aan professionaliteit. 

Wensen voor uitbreiding van functionaliteiten kunnen aan de leverancier van het systeem 

kenbaar worden gemaakt en levert gemak op. 

5.3 Website www.fietsmaatjeszoeterwoude.nl en ons algemeen e-mailadres. 
Onze website is vanaf  eind 2017 online en draagt bij om informatie over ons te krijgen. De 

digitale aanmelding met een download van het formulier groeit ten opzichte van vorig jaar.  

Ook het aantal raadplegingen (‘hits’) van onze website groeit. Concrete cijfers hierover 

hebben we nog niet voorhanden. Een mooi verbeterpunt voor 2022! 

 

about:blank
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We zijn ons bewust dat de website onderhoud vraagt, up-to-date moet blijven. Een flinke 

uitdaging. 

Frequent wordt om meer informatie gevraagd via ons e-mailadres 

info@fietsmaatjeszoeterwoude.nl. Dat varieert van vragen over (fiets)mogelijkheden, 

huuraanvragen tot en met aanmelding van gasten en/of fietsmaatjes. Was het in vorige 

jaren nog mogelijk de inbox één of meerdere keren weken te bekijken, in dit verslagjaar 

checkte de beheerder dagelijks de inbox op ingekomen e-mails. 

5.4. Facebook, BUURbook en andere sociale media 
Fietsmaatjes Zoeterwoude heeft zich aangemeld bij Facebook en BUURbook.  Af en toe 

worden er berichten geplaatst. Wij zijn ons bewust dat onze berichtgeving op genoemde 

media frequenter kan en (wellicht) moet.  

Wij willen ( en mogelijk moeten) in 2022 nadenken over een verder gebruik van andere  

sociale media zoals YouTube ( voor instructiefilmpjes?) en Instagram.  

Bereiken wij onze doelgroepen (o.a. Fietsmaatje en gasten) in voldoende mate en  wat zijn 

de effecten daarvan?. Al is het vanwege onze naamsbekendheid. De effecten van het 

gebruik zijn voor ons momenteel niet meetbaar. We gaan ons erin verdiepen. 

 

Resumerend:  de ontwikkelingen in de digitale wereld gaan in sneltrein vaart verder. Wij 

willen daar aansluiting op houden. Het betekent wel dat wij in het komend jaar een persoon 

willen aanstellen die de website, sociale media en het Rooster wil onderhouden. We denken 

dan aan een enthousiast persoon met liefst een ICT-achtergrond. 
 

5.5 “Traditionele” media 
Om ons naar buiten toe te presenteren, maken wij ook graag gebruik van media zoals 

Leidsch Dagblad en voornamelijk het Leids Nieuwsblad, het wekelijkse huis-aan-huisblad.  

 
 

 

Vanaf deze plaats willen wij, zonder Marianne Ammerlaan tekort te willen doen,  nu speciaal 

redacteur Gerard van der Hoeven hartelijk bedanken voor plaatsen van vele artikelen in de 

afgelopen 51 jaar (zo hebben we ons laten vertellen). Vanaf ons oprichtingsjaar 2017 heeft 

Gerard regelmatig met een artikel in het Leidsch Nieuwsblad èn het Leidsch Dagblad 

aandacht besteed onze activiteiten. Daardoor kwamen wij bij vele inwoners van 

Zoeterwoude  “over de vloer”.  

 

De andere  Zoeterwoudse redacteur van het Leids Nieuwsblad,  Marianne Ammerlaan,  heeft 

haar steentje  dit jaar bijgedragen. We kunnen altijd op haar rekenen.  En voor de komende 

jaren hopen wij natuurlijk op haar bijdrage in de nieuwsverspreiding.  

 

about:blank
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Ook bij de lokale nieuwszenders “Unity TV” en “Sleutelstad” staan we in de belangstelling. 

Daar waar het kan treden wij via genoemde kanalen naar buiten. In 2021 heeft Corry Rietdijk 

namens Fietsmaatjes enkele malen iets verteld over Fietsmaatjes Zoeterwoude. Op 

“Sleutelstad” was  dit bijvoorbeeld tijdens Wereld Alzheimerdag  en op “Unity FM” was dit  

bij de jaarlijkse openstelling van het gemeentelijk openlucht zwembad. 

In 2022 zullen wij de publiciteit – via genoemde kanalen - blijven zoeken. 

6. Ons landelijk netwerk 

Fietsmaatjes Zoeterwoude is sinds de oprichting in 2017 aangesloten bij een landelijk 

netwerk dat zich in 2019 heeft omgevormd tot Fietsmaatjes Nederland.  Het wordt geleid 

door een stichtingsbestuur en een uitvoerend team (V.O.F).  

Fietsmaatjes Nederland maakt een flinke landelijke groei door. In 2021 kwamen er maar 

liefst 10 locaties (gemeenten) bij waardoor de teller nu op 30+  lokale organisaties staat. 

Doelstelling is per 1 juli 2024 60 lokale organisatie te hebben. 

Fietsmaatjes Nederland verbindt de lokale organisaties met bijvoorbeeld 

netwerkbijeenkomsten en deskundigheidsadvies.  Om de positie van de lokale organisaties 

te versterken is een groep kwartiermakers er in de afgelopen zomer in geslaagd te komen 

tot de oprichting van een “landelijke vereniging  van lokale Fietsmaatjes Organisaties 

Nederland”. De concept statuten, het concept huishoudelijk reglement en de concept 

strategie zijn klaar.  

 De kwartiermakers geven er terecht de voorkeur aan om in  een "fysieke" bijeenkomst de 

stukken te bespreken.  Gelet op de huidige ontwikkelingen van de Covid/Omicron 

pandemie schatten we in dat deze netwerkbijeenkomst(en) in de loop van 2022 worden 

gerealiseerd. Fietsmaatjes Zoeterwoude wil zich bij deze vereniging aansluiten. 

Corry Rietdijk en Hans van Polanen vertegenwoordigen Fietsmaatjes Zoeterwoude in de 

(online) netwerkbijeenkomsten. 

Daarnaast hebben wij veel en informeel contact met onze buren in de regio, bijvoorbeeld 

Leiden/Leiderdorp, Oegstgeest, Kaag & Braassem en Voorschoten.Voor de doorontwikkeling 

van onze website werkt Hans veel samen met de webmaster van Leiden/Leiderdorp.  

 

 
 

Corry Rietdijk is sinds voorjaar 2020 aangesteld als vertrouwenspersoon voor Fietsmaatjes  

Leiden/Leiderdorp. Op deze wijze helpen en ondersteunen de lokale organisaties elkaar in praktische 

zaken. Heel concreet. 

7. Onze organisatie 

In het gehele verslagjaar 2021 is het team van coördinatoren ongewijzigd t.o.v. het jaar 

ervoor: 
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• Corry Rietdijk, coördinator Fietsmaatjes en Gasten voor het dorp; 

• Siska Wijnja, coördinator Fietsmaatjes en Gasten voor het dorp; 

• Trudy en Jan Klingeler, coördinator Fietsmaatjes en Gasten voor de Rijndijk; 

• Paul Zwanenburg ondersteunt het team (op afroep) met technische adviezen; 

• Bert Weijers, staat klaar voor kleine technische probleempjes aan de duofietsen; 

• Hans van Polanen, coördinator algemene èn bestuurlijke zaken en voorzitter 

werkgroep. 

 

In 2021 hebben we ook ervaren dat meerdere fietsmaatjes bereid zijn (eenmalige) klusjes te 

doen. Een voorbeeldje:  de grond onder de stallingsruimte aan de Rijndijk dreigde wat te 

verzakken waardoor de stalling scheef ging staan. Na een persoonlijke benadering van heeft 

ons fietsmaatje Albert Bosman samen Jan Klingeler het euvel verholpen. En zo zijn er 

meerdere klusjes geklaard. Alle helpers: onze hartelijke dank. Hulde voor de inzet. 
 

7.1 WhatsApp groep 
De coördinatoren wisselen op een snelle wijze hun informatie en vragen uit. De whatsApp 

groep “Fietsmaatjes ZTW coörd” is een mooi hulpmiddel. Allerhande berichten en 

standpunten worden onderling uitgewisseld. Het voordeel daarvan is dat “we” snel  op 

hetzelfde informatieniveau zitten en vlot afspraken met elkaar kunnen maken. 

8. Tenslotte 

Corona beperkt iedereen. Maar door te denken in mogelijkheden en daarnaar te handelen, 

hebben we onze doelstellingen bereikt: samen fietsen èn genieten in de buitenlucht. Wij zijn 

trots op onze 678 fietsritten èn de 65 vrijwilligers die klaarstonden om die ritten te 

realiseren. Wij zijn trots op jullie!  

De getoonde inzet geeft ons veel vertrouwen voor het themajaar 2022  

 
En een jaar waarin wij graag samen werken aan een Energiek Zoeterwoude. 

 


